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PROTOKÓŁ 
z posiedzenia 42/18 

Komisji Finansów i Mienia Województwa 
Sejmiku Województwa Opolskiego 

w dniu 27 marca 2018r. 
 
Rozpoczęcie – godz. 855 
 
Lista obecności członków Komisji w załączeniu. 
Posiedzenie odbyło się w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego. 
 
Obrady prowadził ZBIGNIEW ZIÓŁKO – Przewodniczący Komisji Finansów i Mienia 
Województwa. 
 
PORZĄDEK OBRAD: 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Opolskiego na lata 2018-2022. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa 

Opolskiego na 2018 rok. 
3. Informacja nt. działalności Opolskiego Centrum Rozwoju Gospodarki w 2017 roku. 

 
*  *  * 

 
ZBIGNIEW ZIÓŁKO , Przewodniczący Komisji Finansów i Mienia Województwa 
przywitał członków Komisji i zaproszonych gości. 
Stwierdził quorum i odczytał proponowany porządek obrad. Poinformował o zmianie 
kolejności omawianych punktów porządku obrad. 
Porządek obrad posiedzenia wraz ze zmianą został przyjęty jednogłośnie. 

 
*  *  * 

 
Ad. 1.  
Informacja nt. działalności Opolskiego Centrum Rozwoju Gospodarki w 2017 roku. 
 
R.WRZECIONO (dyrektor OCRG)  – omówił przedmiotową informację – w załączeniu. 
 
Z.ZIÓŁKO  – czy są pytania? 
 
R.ZEMBACZY ŃSKI (członek Komisji) – innowacje, obserwowanie rynku – ciekawe czy główne z 
tych 130 firm, które nie ulokowały się w województwie, ulokowały się w Polsce w ogóle? Gdyby taką 
kategorię wprowadzić i zdobyć te informacje, to to by było trafne. 
 
R.WRZECIONO  – chciałbym się podzielić taką informacją i refleksją – widzimy trochę takie 
pogorszenie wizerunku. Chciałbym podać jeden przykład dużej firmy z woj. opolskiego, gdzie 
rozmawiałem na Międzynarodowej Akademii Zarzadzanie, gdzie prezesi dzielą się  swoimi 
spostrzeżeniami rozwiązując pewien zadany problem i temat, który jest przedmiotem tej 
Międzynarodowej Akademii Zarządzania – firma zatrudnia 1,2tys. pracowników spod Namysłowa, 
centrum badawczo-rozwojowe ma we Wrocławiu co prawda – też nad tym pracujemy aby 
zdecydowała się na województwo opolskie – ale co powiedzieli, że mają tak dobre wyniki w historii 
jakich nie było wcześniej, że obawiają się, że się przegrzeją. Natomiast muszą podjąć decyzję o 
zainwestowaniu. A połowa prezesów w centrali sądzi, że jednak Polska nie jest dobrym miejscem do 
inwestycji jeżeli chodzi o klimat dla inwestora zagranicznego. Kiedy on jako prezes poprosił, aby 
podać mu konkretne przykłady to był w stanie te przykłady rozbić. Natomiast w głowie centrali 
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prezesów jest – może byśmy wybrali Czechy albo Słowację. I to jest takie zjawisko niebezpieczne. 
Jednocześnie widzimy poprzez biura np. Landu Saksonii, że na razie obserwują co się będzie działo, 
jaka będzie sytuacja. Pewne inwestycje w dwóch przypadkach zostały wstrzymane. I to są takie trochę 
niebezpieczne sygnały. Tak jak powiedziałem – tu jest decyzja, że można fabrykę rozwinąć, ale jednak 
w głowach gdzieś siedzi, że może jednak ta inwestycja powstałaby  poza granicami. Troszeczkę jeżeli 
chodzi o te tutaj dane, to w 2016 mieliśmy 10 pozytywnych decyzji o zainwestowaniu w regionie, a w 
2017 było 6. Więc tutaj notujemy spadek. 
To co chciałem jeszcze zauważyć a co jest widoczne, to większe zainteresowanie naszym regionem z 
krajów Azji i dalekiego wschodu niż z zachodu Europy. Takie widzimy trendy i zainteresowanie jeżeli 
chodzi o projekty inwestycyjne. 
 
S.OGŁAZA (członek Zarządu Województwa) – ja tylko dodam, że ta firma o której była mowa, to 
firma niemiecka. Tego brakło w tej wypowiedzi, że to klimat właśnie polityczny, który mówi o 
relacjach polsko-niemieckich, ma wpływ na te inwestycje i żadne racjonalne przesłanki. Te racjonalne 
zostają wytłumaczone  w takim bezpośrednim kontakcie. Natomiast generalnie klimat jest taki, że 
lepiej się wstrzymać. 
 
R.WRZECIONO  – tutaj prezes przekazywał, że jak przyszło do konkretów, to on był w stanie rozbić 
to, że tak naprawdę dobrze się czuje w naszym regionie, dobrze się czuje w opolskim, ale gdzieś w 
głowach jest coś takiego. I to było kolejne spotkanie, gdzie ten temat był poruszany i mimo 
wcześniejszego rozbicia tych argumentów, to dalej w głowach prezesów siedzi, że jednak nie jest 
dobry klimat. To jest niepokojące zjawisko i takie jest spostrzeżenie. 
 
R.ZEMBACZY ŃSKI  – ja mam wniosek – bardzo dobre są te spotkanie – 8 spotkań w dziale 
przedsiębiorczość. Rozumiem, że to są spotkania, które docierają w teren. 
 
R.WRZECIONO  – tak. Myślę, że jednak chodziło o dział innowacji czyli te spotkania, które  
staramy się w ramach specjalizacji inteligentnych robić. Spotkania branżowe – tak jak powiedziałem, 
że my ich nie wymyślamy. Jeżeli chodzi o konkretne zapotrzebowanie to otrzymujemy czy to z klastra 
Chemster czy z Dobroteki czyli tych skupisk firm, ponieważ one same wiedzą jaki ma być temat 
spotkania czy wręcz warsztatów - bo też 7 z tych spotkań to były warsztaty. Więc tak naprawdę to oni 
wybierają temat a my staramy się zaprosić osoby, które prowadzą warsztaty z doświadczeniem pod 
zamówienie dla takich firm. 
 
S.OGŁAZA  – dodam jeszcze, że  a propo wychodzenia w teren, to akurat jesteśmy w trakcie spotkań 
tego typu. Zaczęliśmy w Opolu w ubiegłym tygodniu od spotkania na Ostrówku z przedsiębiorcami 
dotyczącego oferty OCRG m.in. ale także wszystkich innych instytucji, które współpracują z OCRG w 
zakresie wsparcia dla przedsiębiorców szeroko rozumianych – tego wymiernego finansowego jak i 
tego w takim bardziej niewymiernym zakresie. Dzisiaj spotkanie w Brzegu, pojutrze spotkanie w 
Nysie, i we wszystkich miastach powiatowych w ciągu kilku najbliższych tygodni odbędą się tego 
typu spotkania dla  szeroko rozumianych przedsiębiorców – nie branżowo, nie regionalnie, tylko 
konkretnie z całą paletą ofert dla przedsiębiorców – po prostu wychodzimy z założenia, że oni nie 
bardzo mają czas, żeby przeglądać strony internetowe i szukać tej oferty. Często nie uzyskują pomocy 
tylko dlatego, że nie została ta oferta im przedstawiona a naprawdę pieniędzy do tego, żeby wpuścić w 
gospodarkę jest sporo i to się cieszy naprawdę powodzeniem wśród przedsiębiorców. 
 
R.WRZECIONO  – też bardzo zależało nam na tym – to co zawsze podkreślałem – że oferta 
samorządu jest. To są naprawdę pieniądze, które leżą na drodze i trzeba je podnieść. To na czym nam 
zależy dodatkowo to środki krajowe. Żeby zachęcić przedsiębiorców – nasze firmy spokojnie by sobie 
poradziły – Narodowe Centrum Badań i Rozwoju, Ministerstwo Rozwoju czy w PAP zaprosiliśmy 
eksperta, który ocenia tam projekty i pokazuje na przykładach. Linia do produkcji makaronu czy 
jakichś procesów – pokazuje na przykładach, że nasze firmy spokojnie by sobie tam poradziły by 
zachęcić je do aplikowania o środki, i pokazuje też na co powinny zwrócić większa uwagę czyli na te 
agendy naukowobadawcze – bo to jest badane – i wykonalność/opłacalność projektu też jest badana. 
To jest też taki element tych spotkań powiatowych. 
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Z.ZIÓŁKO  – informacje niejako związane z regionem i tym co państwo robicie mogą cieszyć, ale ten 
klimat jest nie tylko tak jak R.Wrzeciono mówił, bo ja też rozmawiam z przedsiębiorcami i też 
wstrzymują się z inwestycjami , mimo że mają środki. 
 
R.WRZECIONO – tak jak powiedziałem – bazowałem na informacjach które do nas docierają. 
 
R.ZEMBACZY ŃSKI  – będzie jeszcze gorzej. 
 
Z.ZIÓŁKO  – na razie nic nie wskazuje, żeby miało być lepiej. Niby są tam pakiety dla 
przedsiębiorców itd. ale to potem okazuje się, że pakiety są robione z dobrym hasłem a skutki są 
zupełnie inne. Ale miejmy nadzieję, że to się zmieni bo  szkoda by było żeby wyhamować. W tej 
chwili gospodarka światowa idzie, a wiadomo, że po każdej hossie nadchodzi bess – i tego się należy 
spodziewać. Jeżeli nie wykorzystamy hossy do końca, to trudno sobie wyobrazić co się będzie działo 
jak zejdziemy w dół sinusoidy. 
 
R.WRZECIONO  – staramy się też brać udział w takich targach największych, w których biorą udział 
największe firmy – Hannover Messe.  
 
R.ZEMBACZY ŃSKI  – nie ma pełnego sprawozdania. Wyszło. 
 
S.OGŁAZA  – nie dalej chyba jak przedwczoraj. 
 
R.ZEMBACZY ŃSKI  – było w czwartek. 
 
R.WRZECIONO  – jadą pracownicy, nawet nie mają stanowiska, chodzą po firmach i nawiązują 
kontakty. 
 
R.ZEMBACZY ŃSKI  – no właśnie. Dyskutując o efektach taki wniosek do sprecyzowania z Komisji 
Polityki Regionalnej, aby zrobić mocną ekipę na targi – ekspertów i postawić przed nimi zadanie – co 
warto ściągnąć tutaj, jakie technologie w zakresie jednej dziedziny tj. smogu i walki ze smogiem. 
Przedstawić ewentualnie ofertę dla naszych przedsiębiorców.  
 
Z.ZIÓŁKO  – czy są jeszcze pytania? – nie było. Stwierdzam, że Komisja przyjęła informację. 
 
***WNIOSEK***  Komisja przyjęła informację nt. działalności Opolskiego Centrum 
Rozwoju Gospodarki w 2017 roku. 
 
 
Ad. 2.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Opolskiego na lata 2018-2022. 
Ad. 3.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego 
na 2018 rok. 
 
S.MAZUR (Skarbnik Województwa Opolskiego) – omówił projekty przedmiotowych uchwał –               
w załączeniu XXXIX sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. 
 
Z.ZIÓŁKO  – czy są pytania?  
 
R.ZEMBACZY ŃSKI  – chciałbym poruszyć jedną rzecz – dawniej w normalnych czasach było tak, 
że jak był początek roku to było warto ogłaszać przetargi, bo było pełne obłożenie w zakresie robót 
przez wykonawców. Pod koniec roku to szkoda fatygi, to jest kwestia jak będą w czasie rozłożone te 
przetargi. 
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S.MAZUR – żeby były przeroby w tym roku zaplanowane, to przetargi musza się w zasadzie 
rozstrzygnąć w I połowie roku.  
 
R.ZEMBACZY ŃSKI  – a jak się to prezentuje u nas? Bo to jest kwestia naszej mobilizacji. 
 
S.MAZUR – dzisiaj jest niedobór możliwości wykonawczych w stosunku – mówię o rynku krajowym 
– do ilości zadań głównie ze sfery publicznej, czyli przez państwo w zakresie  dróg krajowych i 
autostrad i przez samorządy w zakresie swoich dróg. Jest po prostu otwarty z powodu dostępu do 
środków europejskich i przyspieszenia korzystania z nich ogromny front inwestycyjny. I niestety na 
ten moment jest rynek wykonawcy – stety albo niestety ale to jest fakt. 
 
R.ZEMBACZY ŃSKI  – ceny poszły w dół, mienie kolejowe w górę i teraz  trzeba gdzieś znaleźć na 
tym rynku wykonawcę, który gwarantuje dobrą jakość. Nie wydaje mi się, żeby to była klapa totalna 
chyba, że są jakieś takie przyczyny, że nie płacono wykonawcy. A doświadczenie uczy, że w ogóle 
roboty drogowe to trudne sprawy i lepiej się za nie nie chwytać.   
 
Z.ZIÓŁKO  – teraz jestem po jednym remoncie. Drugi, poważniejszy remont przetarg jest ogłoszony i 
teraz mamy dylemat czy się w ogóle ktoś zgłosi, a jak się zgłosi to z jaką kwotą. Potem dopiero 
szefowie się pytają kiedy rozpoczniemy, a ja mówię, że nie powiem, bo potem mogą być tryby 
odwoławcze itd. i jak planowaliśmy z początkiem kwietnia zacząć, to jak zaczniemy w czerwcu to 
będzie dobrze. Natomiast jaka jest opinia np. wykonawcy przy tej drobniejszej robocie – powiedział, 
że kosztorys jest piękny, rewelacyjnie zrobiony i 1,5-2 lata temu to by się za to wziął. Ale teraz w tym 
samym czasie zrobi coś za 40% więcej pieniędzy u kogoś kto nie jest zobowiązany do procedur 
przetargowych. Oni w ten sposób podchodzą do tego praktycznie. Znalazłem wykonawcę ale z 
łapanki, na szczęście dobrze to zrobił. Wyczerpałem wszelkie procedury dlatego później mogły być 
negocjacje żeby to zrobić bo też  były to pieniądze z projektu i musiałem się zmieścić w terminie, 
żeby ich nie zwrócić. My w tej chwili jako inwestorzy jesteśmy bardzo często przez wykonawcę 
zapędzani w kozi róg i jest to trudna sytuacja. 
 
R.WIDERA (dyrektor Departamentu Infrastruktury i Go spodarki) – ja tylko muszę potwierdzić 
państwa słowa, że faktycznie jest rynek wykonawcy i to niezaprzeczalnie. ZDW ogłasza przetargi 
praktycznie od samego początku tego roku bo budżet na inwestycje drogowe tegoroczny jest bardzo 
wysoki i żeby zdążyć z wszystkimi inwestycjami, to już część rzeczy się rozpoczęła, część przetargów 
jest w trakcie, część jest ogłoszona. Natomiast na takie mniejsze zadania – nie mówię o obwodnicach 
– to zgłaszają się 2-3 firmy i to jest wszystko. Kiedyś zgłaszało się 5-8 to niestety teraz 2-3. Nierzadko 
jest tak, że 100% kosztorysu inwestorskiego. 
 
J.NIEDŹWIECKI (członek Komisji)  – dlatego zgłasza się 2-3 bo jak biorą kosztorys to już widzą, 
że to jest nierealne. A i tak się kończy na podniesionych kwotach. 
 
R.WIDERA  – na razie tylko 2 przetargi z tych wszystkich ogłoszonych wyszły poza. Jeden jest już 
powtórzony i to chodzi o przebudowę DW nr 494 w miejscowości Świercze, gdzie kosztorys 
szacunkowy był na 10mln, najniższa oferta była 13mln. Drugi przetarg niedawno otwarty na 
przebudowę DW 459 w miejscowości Naróg, gdzie kosztorys co prawda stary bo sama dokumentacja 
jest z 2010, była bodajże  na 7-8mln, a teraz 12mln. Niektóre się mieszczą – 80% - ale niektóre są 
bardzo odbiegające od tego co było zakładane. Wykonawcy się też wyczerpują  - z tych rozmów, które 
my prowadzimy okazuje się, że  po prostu wykonawca nie ma ludzi, z którymi musiałby pracować. 
Próbuje zaciągać pracowników z Ukrainy ale to też nie jest tak bo to są specjalistyczne roboty i nie 
każdy po prostu od razu wejdzie na ten rynek robót drogowych.  
 
Z.ZIÓŁKO  – czy są jeszcze pytania? – nie było. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Opolskiego na lata 
2018-2022? 
 

GŁOSOWANIE 
„ZA” - 4    „PRZECIW” - 1     „WSTRZYMAŁO SI Ę” - 0 
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Z.ZIÓŁKO  – kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
Województwa Opolskiego na 2018 rok? 
 

GŁOSOWANIE 
„ZA” - 4    „PRZECIW” - 1     „WSTRZYMAŁO SI Ę” - 0 

 
 
***WNIOSEK***  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Opolskiego na lata 2018-2022. 
 
***WNIOSEK***  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Województwa Opolskiego na 2018 rok. 
 
 

*  *  *  
 
Na tym Przewodniczący Komisji zakończył dyskusję, podziękował członkom Komisji                               
i przybyłym gościom za udział w posiedzeniu i zamknął obrady. 
 
 

*  *  *  
 
Zakończenie – godz. 935 
Czas trwania posiedzenia – 40 minut  
 
 
           

 Przewodniczący Komisji 
Finansów i Mienia Województwa 

 
ZBIGNIEW ZIÓŁKO 

 


